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Szerkesztői előszó 

 

Kedves Öregdiák Társunk, kedves Olvasó! 

Szeretettel köszöntöm Baráti Körünk ez évi Tájékoztatójának minden olvasóját. 

Örömmel adok hírt arról, hogy a Covid utáni újjászületés lendülete 2024-ben is folytatódott 

mind létszámgyarapodás, mind programjaink szempontjából.  

Tizennégyen csatlakoztak egyesületünkhöz: az 1970-es években érettségizettek közül öt 

házaspár – Benkőék, Bognárék, Kaposváriék, Király Tamásék, Vesztergomék - , valamint 

Hortoványiné Lendvai Judit, Huber Katalin, Szalóki Péter és Vereskuti Miklós. Talán nem 

szerénytelenség működésünk eredményeként is értékelni az örvendetes gyarapodást. 

Programjaink tekintetében a hagyományos, minden hónap első hétfői összejöveteleink és 

kirándulásaink mellett a Magyar Állami Operaház főpróbáinak látogatása jelentett új 

színfoltot – elsősorban zenekedvelő társaink számára. 

Ugyancsak örömhír, hogy anyaiskolánk az előző tanévben két szempontsor alapján az ország 

tíz legjobb gimnáziuma közé került. A HVG szerint a 10., az MCC bővebb szempontsora 

alapján a 3. Mindkettőnél a legeredményesebb vidéki gimnázium. Az ÖBK nevében szívből 

gratulálunk mindenkinek, aki az évtizedek óta folyamatosan magas szintű teljesítményhez 

hozzátette a magáét. Köszönjük! Büszkék vagyunk Alma Materünkre! 

Jó érzés az is, hogy programjaink szervezésekor ugyanazt az őszinte ragaszkodást, 

megbecsülést, odaadást tapasztaljuk egykori, mára jelentős közéleti személyiséggé váló 

egykori lovassys diákok részéről, mint az előző három évtizedben. Ékes bizonyítéka ennek 

Bóka István balatonfüredi polgármester vendégfogadása. Az én szememben ez ugyanolyan 

fontos mutató, mint az előbbiek. 

Mára meghonosodott az Öregdiák Baráti Kör által adományozott két díj is: a Knoll János-díj, 

melyet az évzárón vesz át egy arra érdemesnek ítélt tanár és a Közösségért-díj, mely egy 

ballagó diáknak köszöni meg az iskolaközösségért végzett munkáját. 

Kiadványunk a korábbiakhoz hasonló, hagyományos szerkezetben összegzi az elmúlt év 

számunkra fontos tényeit, eseményeit. 

Fogadjátok, fogadják szeretettel! 

Végezetül a baráti kör elnökeként, szerkesztőként köszönöm anyaiskolánk igazgatóságának, 

vezetőségünk tagjainak, a volt lovassysoknak, anyagi támogatóinknak, tagságunk aktív 

öregdiákjainak segítségét, a tagság kitartását közösségünk céljai megvalósításában. 

Abban a reményben, hogy még sokáig támogathatjuk egymást! 

        a szerkesztő 
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Schultz Zoltán igazgató: 

Rövid összegzés a Lovassy László Gimnázium 2023/2024-es 

tanévéről 

A 2023/2024-as tanévben több jogszabályi változás miatt történt újdonsággal kellett 

szembenéznünk. Ezek között volt, ami a szakmai munkát érintette és volt, ami a 

foglalkoztatás területét.  

Ebben a tanévben érettségiztek először a NAT2020 szerint tanuló diákok. Az új érettségi 

szabályozás több tartalmi változást is hozott, elsősorban a humán tantárgyak (magyar nyelv és 

irodalom, történelem) esetében. Az iskolai eredményességet ez nem befolyásolta, de 

megváltoztatta a felkészítés menetét, tematikáját. Alkalmazkodni kellett pedagógusoknak és 

diákoknak egyaránt.  

Tanév közben hatályba lépett a 2023. évi LII. törvény a pedagógusok új életpályájáról, 

valamint az annak végrehajtásáról szóló kormányrendelet.  

Az iskolánkban is volt, aki a hatályba lépés után nem kívánt tovább a pályán maradni. A 

feladatot, amit ellátott, belső átcsoportosításokkal, állandó túlórákkal és óraadó pedagógus 

alkalmazásával tudtuk megoldani, úgy látom a tanév egészét tekintve sikeresen. Bár 

iskolánkat egyelőre kevéssé érinti a pedagógushiány, de a 2023/2024-es tanévben a 

matematika, digitális kultúra területen átmeneti megoldásokkal tudtuk pótolni kollégák 

távozását. A matematika, fizika munkaközösségben csoportok összevonására került sor illetve 

az iskola vezetés tagjai is vállaltak tartósan többletmunkát, a digitális kultúra órák ellátására 

pedig két volt tanítványunkat alkalmaztuk óraadóként, akik az osztatlan tanárképzésben a 

hosszú gyakorlatukat végezték. Mindkettőjükkel elégedettek voltunk, így örültünk, mikor a 

2024/2025-ös tanévtől történő alkalmazásra kiírt matematika – informatika szakos pályázaton 

részt vettek és alkalmazhatjuk is őket. 

Az eredményességet tekintve a gimnáziumunk továbbra is az ország legkiemelkedőbben 

teljesítő intézményeinek egyike, ami megjelenik a belső teljesítményben és a külső 

mérésekben is (érettségi, felvételi, kompetenciamérés, nyelvvizsgák, versenyeredmények). A 

HVG kiadó listája alapján az iskola az előző évivel azonos 10. helyen szerepel, egyedüli 

vidéki gimnáziumként a legjobb tíz között. Az új, MCC és Oktatási Hivatal 

együttműködésében megjelent kiadvány szerint a 3. legeredményesebb gimnázium. 

Az OKTV-k döntőjébe jutottak számának tekintetében az iskola az országban újra a legjobban 

teljesítők között volt, 25 diák jutott be a szaktárgyi OKTV-k országos döntőjébe, 9 

kategóriában – angol nyelv, biológia, fizika, digitális kultúra, magyar irodalom, matematika, 

német nyelv, német nemzetiségi nyelv és irodalom, történelem. A döntőbe jutottak közül 9 

diák végzett az első 10 hely valamelyikén – magyar irodalom, német nyelv, német 

nemzetiségi nyelv és irodalom, történelem tárgyakból. 

A művészeti életben a 2023/2024-as tanévben kiemelkedő esemény volt a Keszthelyen 

kétévente megrendezett Helikoni Ünnepségeken való részvétel. Az iskolánkat közel 100 tagú 



4 
 

küldöttség képviselte. A diákjaink 4 arany, 5 ezüst, 5 bronz minősítést és 1 különdíjat 

szereztek, mellettük három kolléga kapta meg a zsűri különdíját (Bankó Mónika - vegyeskar, 

Fürj Katalin - színpad, Nagy-Peidl Éva – nemzetiségi kórus). Ez utóbbiak különösen 

értékesek, hiszen olyan kategóriákhoz kapcsolódnak, amelyekben ténylegesen az iskolában 

készülnek fel a diákok. A részvételt Veszprém Megyei Jogú Város támogatásából biztosította 

a fenntartó. 

A Helikonon túl is sikeresek voltak a lovassysok művészeti megmérettetéseken. A Lovassy 

Színpad Üzenetek a palackból előadása arany minősítést és két különdíjat kapott a regionális 

diákszínjátszó találkozón, az országos diákszínjátszó fesztiválon a Színházcsináló különdíjat 

is elnyerte. A Tiszán innen, Dunán túl népdaléneklési verseny országos döntőjén kiemelt 

arany minősítést kapott diákunk, míg két képzőművészeti (festő) versenyen értek el diákjaink 

1. és 3. helyezéseket. 

A sport területén a 2023/2024-as tanévben a diákolimpiai csapatok közül kiemelkedően 

szerepeltek a mezei futók (1. hely), a fiú strandröplabdázók (5. hely), lány tornászok (8. hely), 

fiú röplabdázók (2. hely) lány röplabdázók (18. hely) és fiú kézilabdázók (6. hely). Emellett 

több egyéni sportolónk ért el kiemelkedő eredmény. Továbbra is nagyon erős az atlétika, a 

mezei futás és tájfutás. Ezeknek az eredményeknek köszönhető, hogy a Lovassy László 

Gimnázium a diákolimpiai eredmények alapján az ország 2. legeredményesebb középiskolája 

lett, míg Nagy Cecilia tanárnő a legeredményesebb testnevelő lett Veszprém vármegyében a 

2023/2024-es tanévben. 

Az iskolai tanulmányi átlag továbbra is igen magas, 4,57. A relatíve gyengébben teljesítő 

osztályok eredménye is kiválónak mondható, a leggyengébb átlag is 4,15. Az összes 

osztályzat 93,8 %-a jeles vagy jó, a jónál rosszabb (közepes, elégséges, elégtelen) értékelések 

száma 6,2 %. Tantárgyi bukás nem volt. A kitűnő tanulmányi eredményt ért el a diákok kb. 

hatod része, 108 fő. Bár tanév közben sokszor érezzük úgy, hogy a diákjaink életében a 

tanulás prioritása kevéssé áll fenn, mint régebben, az eredmények ezt nem támasztják alá.  

Igen eredményesnek látjuk továbbra is a nyelvi képzést, amelyet nagymértékben segítenek a 

nyelvi előkészítő osztályok. Az összes nyelvvizsgák száma a végzős évfolyamon 195, ami 

1,625 nyelvvizsga/fő. Ebből 137 felsőfokú (C1) és 58 középfokú (B2). 

Az érettségiken összességében igen jól teljesítettek a diákok. A teljes átlag 4,83, a 

középszintű átlag 4,74, az emelt szintű átlag 4,95. Az utóbbi még az elmúlt évieknél is 

magasabb, ami azért is örvendetes, mert a 2024. évi felsőoktatási felvételi eljárás volt az első, 

ahol a középszintű és emelt szintű vizsgák közül csak az utóbbi ért teljes 100%-ot, a 

középszint esetén kétharmadát. A diákok zömében kiválóan felkészültek a szóbeli 

érettségikre, mind a vizsgáztató tanárok, mind az érettségi vizsgán megjelenő elnökök 

elégedettek voltak. Továbbra is magas a kitűnők aránya, 58 fő a 120 érettségizett diákból.  

A felsőoktatási felvételi az előző éveknek és az érettségi eredményeknek megfelelően sikeres 

volt. A 120 végzős diák közül mindenki jelentkezett a felsőoktatási továbbtanulásra. A 

felvételiző 120 diák közül 120 fő nyert felvételt magyar vagy külföldi felsőoktatásba (100 %), 
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közülük 89% az általa első helyen megjelölt intézménybe. A külföldön tovább tanuló diákok 

száma 19 fő (16%). A részletes elemzése az iskolai honlapon elérhető. 

A tanév hagyományos rendezvényei mind megtartásra kerültek, a ballagási ünnepély az előző 

évvel megegyező rendszerben az iskola tornacsarnokában volt, úgy, hogy azt megelőzte az 

épületen kívüli, a környező utcákat is érintő ballagás. Az iskolai színpadi műsorokat a 10. 

évfolyam diákjai adták, október 23-án a 10.B (Három per hármaskönyv), karácsonykor a 10.A 

(Három vak egér átdolgozás) előadását, március 15-én a 10.C saját darabját (MŰSOR), a 

költészet napján a 10.D műsorát (Semmi) láthattuk. 

Ebben a tanévben is voltak tantermi színházi előadások, amelyeket a Lovassy Alapítvány a 

Jövőért alapítvány finanszírozott. 2-2 előadást láthattunk az iskolai abúzusról (7nap) illetve a 

leszakadó térségek szociális helyzetéről (Szociopoly). 

December közepén vendégünk volt a Nemzeti Tudósképző Akadémia programjának 

keretében Randy Schekman amerikai Nobel-díjas biokémikus és felesége, mindketten a 

kaliforniai egyetem professzorai. Ők is megtekinthették a friss Nobel-díjas Karikó Katalin 

életútját és elismeréseit bemutató kiállítást. Karikó Katalinnal egy tanóra keretében a 

telefonos kapcsolatot is felvettük, köszöntötte a lovassys diákokat, akik kérdezhettek is tőle és 

néhány tanácsot is adott az elkövetkező időszakra számunkra. Az iskolánknak az életéről 

szóló külön dedikált könyvet is küldött. 

 

A diákrendezvények között volt farsang, Lovassy mozi, Valentin nap, Csipetke, éjszakai 

röplabdabajnokság, focibajnokság, strand röplabdabajnokság. Ebben a tanévben is volt 

Tanévzáró művészeti piknik. A rendezvényt az előző két évben EKF támogatással 

megrendezett Nyitott udvar – művészeti piknik rendezvény folytatásaként tartottuk meg, 

kiegészítve azt sportrendezvénnyel is. A megrendezést teljes egészében iskolai szervezéssel, 

az iskola technikai lehetőségeit és szülői felajánlásokat kihasználva tudtuk megtartani. Az 

EKF évhez kapcsolódóan a diákjaink kifestették az iskola főbejáratánál lévő betonívet. A 

nyári programok között vízi vándortábor, zarándok tábor, röplabda tábor valósult meg, a 

Lovassy Színpad és a Lovassy Zenekar is megtartotta hagyományos nyári táborát, amelyen 

már az új tanévre készültek. 

Az Erasmus+ akkreditációnak köszönhetően több diákcsoportunk és tanáraink vettek részt 

programokban és csoportokat is fogadtunk. A tapasztalatok igen kedvezőek, a kollégák egyre 

nagyobb számban kapnak kedvet a részvételre. A tanév során újabb mobilitási formát is 

kipróbáltunk. Két diákot fogadtunk 5 hétre Spanyolországból és küldtünk két diákot 

ugyancsak 5 hétre Spanyolországba. A próba sikeres volt, a következő tanévre benyújtott 

igénylésnél már az előző évit németországi cserével is bővítjük. 

A tanév folyamán megvalósult a tornacsarnok világításának korszerűsítése, illetve átadásra 

került szeptemberben az iskola udvara a felújított sportpályával, futókörrel és kültéri 

sporteszközökkel. Az udvaron a nyitottság próbája is volt ez az év. Egyelőre nem tapasztalunk 
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jelentős problémát, amihez szükséges volt a VKSZ Zrt.-vel történő megegyezésre, jó 

együttműködésre is. 

Kritikus állapotban volt az iskola főbejárata, ahol mind a burkolat, mind az előtető felújításra 

szorult. Ez a probléma 2024 szeptemberében megoldódott.  

A pályázati tevékenységünk sikeres volt, a benyújtott 5 pályázatunk mindegyike nyert. Ezek 

az Erasmus+ finanszírozás 2024/2025-re, a Richter gyógyszergyár kémialabor felújítási 

pályázata, amivel ki tudtuk cserélni a vegyifülkét és a veszélyes anyagokat tároló szekrényt, 

valamint VMJV tanórán kívüli tevékenységeket támogató pályázatai. 

A Lovassy Alapítvány a Jövőért alapítvány továbbra is jelentős mértékben járul hozzá a 

szakmai munka feltételeinek javításához.  

Összefoglalva megállapítható, hogy eredményes tanévet zártunk. 

Az iskolai életről, az eredményekről részletesen tájékozódhatnak a www.lovassy.hu oldalon. 

Továbbra is szeretettel várjuk Önöket a Lovassy László Gimnázium rendezvényein. 

 

Pálffy Zoltán, a Lovassy igazgatóhelyettese az iskola honlapjáról egészíti ki - 

kiadványunk újdonságaként - a fenti igazgatói tájékoztatást. 

 

Svájci nap a Lovassyban 

 

2023. szeptember 21-én a sváci hét keretében több programnak is helyet adott a Lovassy 

László Gimnázium. 2023-ban immár másodszor vendégeskedett iskolánkban Jean-Francois 

Paroz, a Svájci Államszövetség budapesti nagykövete. Angol nyelvű előadásában mutatta be 

országát. 

Ezzel az eseménnyel párhuzamosan Botos Barbara az Energiaügyi Minisztérium 

klímanagykövete tartott előadást angol nyelven a fenntarthatóságról, a klímapolitikáról. 

A nagyszünetben alpesi kürtösök adtak hangversenyt az iskola földszinti zsibongójában. 

 

 

http://www.lovassy.hu/
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Defibrillátor a Lovassyban 

 

A Lovassy Alapítvány a Jövőért alapítvány támogatásával egy félautomata defibrillátor 

beszerzését tudtuk megvalósítani. A használathoz kapcsolódóan a Budapesti 

Orvostanhallgatók Egyesületének két tagja, iskolánk volt diákjai alapvető újraélesztési 

oktatást tartottak két napon az iskola több száz diákjának.  

Az elsősavató Csipetkén levetítettük a közönségnek az Országos Mentőszolgálat 

Alapítvány tájékoztató filmjét is az újraélesztésről: Ne parázz! Sokkolj! 

 

 

Londoni tanulmányi út 

 

Az őszi szünetben két lovassys csoporttal, összesen 66 diákkal és 6 tanárral Londonban 

jártunk. 

Hol esős, hol napsütéses időben volt alkalmunk megismerkedni a város nevezetességeivel. 

Mivel családoknál szálltunk meg, közelebbi bepillantást nyertünk a londoni emberek 

hétköznapi életébe, és naponta használtuk az angoltudásunkat is. 

 

 

 

 

Karikó Katalin - kiállítás a Lovassyban, 

 

  

melynek címe Karikó Katalin útja a Lasker-díjig és tovább. 

A Nobel díjat elnyert Karikó Katalin, a világhírű magyar biokémikus diákéveinek 

dokumentumai mellett a legérdekesebb, tudományhoz kötődő kitüntetései szépségét is 

megmutatja a Szegedi Tudományegyetem által gondozott kiállítás 2023. november 27. és 

2023. december 15. között. Ugyanitt megtekinthető a tudós által a lovassys diákoknak 

dedikált, életét és munkásságát bemutató önéletrajzi könyv is. 
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Egyetlen vidékiként a legjobb 10 között a Lovassy 

 

Megjelent a HVG kiadó friss középiskolai rangsora. Az elmúlt évekhez hasonlóan 

intézményünk, a Lovassy László Gimnázium újra a középiskolák élmezőnyében szerepel, 

egyetlen vidéki középiskolaként a legjobb tíz között a 10. helyen. 

A rangsor a matematika és szövegértés kompetenciamérés, a magyar, matematika, történelem 

és nyelvi érettségi eredménye valamint a felsőokatási felvételi eredmények alapján készült. 

Ezen szempontok közül a legjobb helyezést a felvételi ereményekben (2. hely) és matematika 

kompetenciamérésben (2. hely) valamint a magyar kompetenciamérésben (5. hely) érték el 

iskolánk diákjai. 

 

 

Nobel-díjas professzor járt a Lovassyban 

 

December 13-án délelőtt a Nobel-díjasok és tehetséges diákok XXI. találkozójának első 

eseményeként Randy Schekman, Nobel-díjas amerikai biokémikus, sejtbiológus és Sabeeha 

Merchant a Kaliforniai Egyetem professzora voltak gimnáziumunk vendégei.   

A két tudós laborgyakorlaton találkozott a biológiai vizsgálatokat végző diákokkal, ahol 

beszélgettek is a diákokkal a feladatokról. Ez után a lovassys diákok, kiegészülve a Vetési 

Albert Gimnázium és a Balatonalmádi Magyar-Angol Tannyelvű Gimnázium 15-15 diákjával 

egy beszélgetésen vettek részt, ahol a vendégek örömmel válaszoltak a diákok izgalmas 

kérdéseire, és szívesen avatták be a hallgatóságot a kutatók mindennapjaiba is. Hegyi Péter, 

a Nemzeti Tudósképző Akadémia programigazgatója a program zárásaként emléklapot és 

emlékplakettet adott át gimnáziumunk részére a Nobel-díjasok és tehetséges diákok XXI. 

találkozója megvalósításában nyújtott támogatásért. 

Búcsúzóul a vendégek megtekintették az iskolánkban december 15-ig látogatható, Karikó 

Katalin professzor munkásságáról szóló kiállítást is. 
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Röplabda diákolimpia 2. helyezés 

 

2024. április 12 és 14 között rendezték Debrecenben a röplabda diákolimpia 3 napos országos 

döntőjét. 

Iskolánk leány csapata egy nyert mérkőzéssel a 18. helyen zárta a tornát, ami újonc csapat 

létükre nagyon szép teljesítmény. 

A csapat tagjai: Bujáky Kata, Gondos Luca, Hegyi Szonja, Horváth Zsófia, Keczeli Panna, 

Kocsis Lilla, Orosz Dorottya, Pálffy Luca, Ráskai Zsuzsanna, Sipos Róza, Tenk Janka, 

felkészítő Volf Adrienn tanárnő 

A fiúk hat győzelemmel meneteltek a döntőig, ahol 3:1 arányban maradtak alul 

a Budakeszi Prohászka Ottokár Katolikus Gimnázium csapatával szemben, így második 

helyezést értek el, ami kiemelkedő teljesítmény. A csapat tagjai: Dömötör Mihály, Fisli 

Levente, Kertész András, Karikó Zalán, Kövesi Farkas, Mészáros-Daubner Márk, Kertész 

Péter, Szarvas András, Prédl András, Dominyák András, Kolonics Ákos és Nagy Zsombor, aki 

a torna Legjobb előkészítő játékosa címet is elnyerte! 

A csapatfelkészítője Bagi Péter tanár úr 

 

 
 

 

Magyar irodalom OKTV 2. helyezés 

 

Iskolánk 11. A osztályos tanulója 

 

Szentimrey-Vén Dániel 

2. helyezést ért el 

 

az Országos Középiskolai Tanulmányi Verseny magyar irodalom 

tantárgyi versenyében. 

 

Az eredményhez neki és felkészítő tanárának, Stark Péterné Zöldvári Ildikó tanárnőnek is 

gratulálunk! 
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Helikoni eredmények – 2024. 

 

Az 5 bronz, 5 ezüst és 4 arany minősítésen kívül 4 különdíjat is iskolánk hozott el. 

 

Az eredményekhez gratulálunk! 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Buglák Anita és Schindler László „Kiváló Versenyfelkészítő” díjat kapott 

 

2024. május 31-én került megrendezésre az OKTV díjátadó ünnepség Budapesten, ahová 

meghívást kapott a nemzetiségi nyelv és irodalom OKTV 2. helyezett Gyenizse Noémi 

Adél és a magyar irodalom 2. helyezett Szentimrey-Vén Dániel tanulónk. 

 

Ezen az ünnepségen a diák díjazottakon kívül 

 

Buglák Anita tanárnő és 

 

Schindler László tanár úr 

Kiváló Versenyfelkészítő díjat kapott 

 

 

az Országos Középiskolai Tanulmányi Versenyek kapcsán végzett kiemelkedően eredményes 

és áldozatos tehetséggondozó munkájuk elismeréseképpen. 
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Katanics Sándorné tanárnő Knoll János-díjat kapott 

 

Knoll János (1926-2018) a Lovassy László Gimnázium matematika tanára, a speciális 

matematika tagozat megalapítója, nyolc éven át igazgatója. Érdemei a matematika oktatás 

területén, a tantestület gyermekközpontú értékrendjének, magas szintű elvárás rendszerének, 

igényességének alakításában elévülhetetlenek. Tevékenységének nagy szerepe van abban, 

hogy ma a Lovassy László Gimnázium az ország egyik legeredményesebb és legszerethetőbb 

iskolája. 

Emlékének ápolására, megőrzésére, személye iránti tiszteletből, kiemelkedő munkássága 

elismeréseként a Knoll János-díjat a 2024-es évben KATANICS SÁNDORNÉ 

tanárnő kapta meg. 

A díjhoz a tanárnőnek gratulálunk! 

 

 
 

 

 

 

A felsőoktatási felvételi eredménye – 2024 

 

A 120 végzős diákunk közül mind a 120 diákunk jelentkezett magyar vagy külföldi 

felsőoktatási intézménybe. A mai napig minden felvételiző diákunk közölte velünk a 

felvételi eredményét. 

A visszajelzések alapján mind a 120 végzős diákunk bejutott külföldi egyetem vagy magyar 

felsőoktatási intézmény alap- vagy osztatlan képzésére, ami a jelentkezők 100 %-a. 
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Az ÖBK 2024. évi programjairól   
 
 

Első hétfői összejöveteleink  

 
vendége évek óta Veszprém város polgármestere, Porga Gyula. 2024-ben a Veszprém 

Európa kulturális fővárosa program eredményeiről, értékeléséről beszélgettünk. 

  

Osztatlan elismerést aratott a volt Heim Pál Gyermekkórház rekonstrukciója, 

profilváltoztatása, aminek két látogatásunk alkalmával mi is követői, szemtanúi voltunk. Az 

Erzsébet-liget, a Pannon Egyetem környezetének megújítása, a Gyárkert-program is a 

közösségi élet helyszíneinek örvendetes bővülését jelentették, összhangban az eredetileg 

tervezett céllal.  

A Vár megújulása egyházi program részeként még ma is zajlik. A Szent Mihály 

Székesegyház felújítása köreinkben is eltérő megítélést kapott, de az elkészült épületek 

felújítása rendkívül színvonalas. Aggodalommal és izgalommal várjuk a volt Piarista és 

Lovassy László Gimnázium épületének elkészültét. Örülünk a Börtön Múzeumnak, 

szurkolunk az igényesen felújított Ruttner-háznak, hogy fenn tudja tartani tervezett 

vendégváró-turisztikai funkcióját.  

Polgármester úr értékelését jóízű beszélgetés követte, lakossági fórummá alakult 

összejövetelünk. 

 

Két öregdiák társunk úti beszámolóját is meghallgathattuk ebben az évben. 

 

Kováts Tibor / 1973.4.   / közkívánatra megismételte korábbi iráni élménybeszámolóját, és 

mivel sok új tagunk nem hallhatta, valóban indokoltnak tűnt a program. 

 

Kaposvári József / 1972. 4.D /, majd lovassys tanár öregdiák társunk képes beszámolóját  

Reflexiók fejezetünkben tesszük közzé. 

 

Vendégünk volt Ladányi Tamás  / 1991. IV. A / asztrofizikus, asztrofotós, aki Az ezerarcú 

világ címmel tartott szintén sikeres előadást sok csodás fotó segítségével, értelmezésével. 

 

Molnár Lajos nyugdíjas lovassys tanár ismét a pénz világába kalauzolt minket Milyen 

pénzünk lesz? címen elhangzott érdekes eszmefuttatásával. 

 

Megemlékeztünk első hétfői összejövetelünk egyikén a 100 éve született Brusznyai 

Árpádról, a gimnázium mártír tanáráról. Felidéztük a Városházán tartott centenáriumi 

ünnepség mozzanatait, a Brusznyai Árpád Alapítvány elmúlt 35 évének meghatározó 

pillanatait. Nagy öröm számunkra, hogy tanítványai közül néhányan baráti körünk 

meghatározó tagjai. 

 

Visszatérő előadónk volt – ebben az évben a körülmények miatt virtuális módon – dr. Pálffy 

Géza / 1989.IV.A  / történész, lovassys öregdiák az „Életutak” program keretében. 

 

Természetesen hagyományos közös karácsonyunk is része volt éves programunknak. Ezúttal  

a gimnázium zenekarának karácsonyi koncertjéhez csatlakoztunk a szintén hagyományos 

szeretetlakomával. 
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Kirándulásaink 
 

2024-ben a korábbiaknál nagyobb számban tették változatosabbá egyesületünk életét. 

 

Egy szép tavaszi napon, április 25-én dr. Strenner Zoltán önkormányzati képviselő öregdiák 

társunk anyagi támogatásával autóbuszt béreltünk, és a Fejér megyei Ozorán folytattuk a 

vár - és kastélylátogatási programunkat. 

 

Ozora Magyarországon az egyetlen nem védő, hanem lakhatási céllal épült vár, várkastély. 

Filippo Scolari, Zsigmond német-római császár, magyar király vitéze a XV. sz. elején vette 

feleségül Ozora földesurának lányát, így nevét Ozorai Pipóként őrizte meg az emlékezet. 

Kettejük otthonának épült korai reneszánsz stílusban a vár, melynek felújítása nyomán életre 

keltek a loggiás emelet lakótermei. A történelem viharai miatt egyetlen eredeti lakberendezési 

tárgy sem maradt meg, de autentikus, korhű a berendezés. A négyzet alakú várkastély 

földszinti helyiségeiben vártörténeti kiállítást rendeztek be, a szökőkutas udvar gyönyörű, 

harmóniát sugárzó növényvilága rendkívüli bájt kölcsönöz a zárt belső udvarnak, és remek 

fotózási alkalmat kínál, amit ki is használtunk. Alább Képtár rovatunkban látható néhány szép 

felvétel. 

A program gasztronómiai élményét a közeli rácegresi Éri-majorban lévő Aranyponty nevű 

halászcsárda szolgáltatta, ahol remek halételek mellett készülhettünk fel a halastavak és a 

Halászati Múzeum bejárására. 

Az élmény dús kirándulás lehetőségét köszönjük támogatónknak. 

  

Májusban baráti körünk történetében második alkalommal voltunk Bóka István /1882.IV.D/ 

balatonfüredi polgármester vendégei.  

 

Ezúttal a rendkívül dinamikusan fejlődő város megújult, illetve új létesítményeit látogattuk 

meg. Figyelmes vendéglátónk a balatonfüredi buszállomásra kisvonatot küldött elénk. A 

Honismereti Múzeum, a Zsidó Kiválóságok Háza esetében az igényes felújítást csodálhattuk 

meg, majd a Huray - piac helyén épült impozáns méretű Konferencia Központtal 

ismerkedhettünk meg, melytől a konferencia turizmus révén a város bevételeinek növekedését 

várja a városvezetés. Ezt szolgálja a központ mellett ott jártunk alkalmával már épülő szálloda 

is. A Vaszary Villában Kassák Lajos, a Modern Művészetek néven megújult fürdőházban a 

modern művészetekkel ismerkedhettünk. A balatoni fürdőélet – kultúra születése a szintén 

gyönyörűen felújított Eszterházy palotában jelent új színfoltot Balatonfüred életében. Füredi 

programunk a Vitorlás étteremben remek ebéddel ért véget. Köszönet a szép és gazdag napért 

vendéglátónknak!  

 

Őszi nagy autóbuszos kirándulásunk úti célja a zánkai Gyógynövény Park meglátogatása 

volt.  

Dr. Takács Péter kalauzolt végig minket remek „idegenvezetőként”a gyógynövények gazdag 

világában. Sok hasznos, életmódra vonatkozó tanácsot kaptunk tőle, amit köszönettel el is 

raktároztunk.  

Ezen új létesítményről Reflexiók rovatunkban Benkő Jánosné Zsókától, aki a program 

ötletgazdája volt, még olvashatunk, és fotók is őrzik emlékét. 

Az örvényesi Huszár Étterem kedves és figyelmes vendéglátása után felkapaszkodtunk a 

tihanyi Őrtorony kilátóhoz, ahol a nehéz túra fáradalmait elfeledtette velünk a szép kilátás, a 

tihanyi őslevendulás és a rendkívüli fizikai teljesítmény miatti büszkeség érzése. „Jó 

mulatság, férfimunka volt!” 
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Kirándulásaink programjává vált ettől az évtől az Állami Operaház főpróbáinak rendszeres 

látogatása.  

Három alkalommal voltunk az utóbbi tíz évben Ókovács Szilveszter /1988.IV.F/ öregdiák 

társunk vendégei: a régi és a felújított épületben, majd az Eiffel Műhelyházban.  

Örömmel tapasztaltuk annak idején, hogy bokros teendői ellenére mindhárom alkalommal 

személyesen kalauzolt bennünket. Ő vetette fel az operalátogatás ötletét is. 

Németh Judit egyesületünkhöz való csatlakozásával operarajongó társunk is lett, aki vállalta, 

hogy minden főpróbára, ami érdeklődésre tarthat számot, beszerzi számunkra a jegyet. 

Szervező munkája nyomán 2024-ben áprilisban, októberben és decemberben látogathattuk 

meg gyönyörű operaházunkat Mascagni Parasztbecsület és Leoncavallo Bajazzók, Verdi 

Othello és ifj. Johann Strauss A denevér c. előadásán. Köszönjük szépen  Németh Juditnak! 

 

 

Reflexiók  

  
 

Fábián Pétertől programjainkról  /a teljesség igénye nélkül / 

 

„Összefoglalva azt lehetne mondani, hogy folyamatosan utaztunk.  

 

Hol virtuálisan, a gimnázium ének termének négy fala között, hol ténylegesen. Érdekes 

előadást hallgathattunk Iránról, Kovács Tibor (1972/4.C) előadásában, „elrepültünk” 

Ausztráliába Kaposvári Józseffel (1972/4.D), októberben pedig Ladányi Tamás (1991/4.A) 

asztrofotós a csillagok világába vitt el minket előadásával és művészi értékű fotóival. Egyik 

hétfői összejövetelünkön érdekes dolgokról hallhattunk egy TV műsor felvételének 

megnézése közben, melyben Pálffy Gézával (1989/4.A) beszélgettek. A filmben Géza 

megemlítette, hogy fiatalkori sporttevékenysége és a lovassys matematikai ismeretei 

mennyire segítették őt a történészi munkájában. 

 

Tényleges utazásaink célpontja több alkalommal Budapest volt. Németh Judit (1966/4/B) 

szervezésének köszönhetően 2024-ben három alkalommal lehettünk részesei az Operaház 

előadásainak. Minden alkalommal egy-egy főpróbán vehettünk részt, ezért a jegyek ára 

töredéke volt a megszokott összegnek. A másik előnye ezeknek az előadásoknak, hogy a 

kezdési időpont korábbi, mint általában a megszokott esti kezdés, így épp el lehet érni az 

utolsó vonatot Veszprém felé (ha a MÁV is „úgy akarja”...). 

 

Még az első operalátogatásunk előtt megkérdeztem Tóth Jánost, az Operaház nyugdíjas 

magánénekesét, volt osztálytársamat, hogy a főpróbák simán, zökkenőmentesen le szoktak-e 

zajlani. Válasza igen volt. 2023 nyarán a Rigolettót így néztük-hallgattuk meg. 

 

2024 áprilisában ezzel a tapasztalattal felvértezve készültünk a Parasztbecsület és a 

Bajazzók főpróbájára. Az előadásunk előtti héten jött a hír: A Veszprémbe érkező - induló 

vonatok Várpalotáig mennek, ott át kell szállni vonatpótló autóbuszra, majd Székesfehérváron 

újra vonatra kell szállni, ami Kelenföldig megy. Vissza Veszprémbe ugyanez a „menetrend”, 

megtetézve azzal, hogy előbb indul a vonat Veszprémbe Kelenföld vasútállomásról. 

Budapestre indulva már Veszprémbe késve érkezett a vonat, de szerencsére Fehérvárról 

gyakran mennek vonatok Pestre. Biztos, ami biztos, lemértük a Kelenföld – Operaház időt. 

Nem volt probléma, bőven az Operaháznál voltunk, s az időmérés pozitív eredménnyel zárult, 

várhatólag nem kell nagyon sietni a budapesti közlekedéssel. 
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A Parasztbecsület előadás közepe táján a rendező a kb. ötven főt számláló „népet” 

visszarendelte a színfalak mögé, nem volt megelégedve a belépésükkel. A Bajazzók alatt, az 

egyik főszereplő belépése miatt állította le a főpróbát. Végül hajszálon múlott (7 perc), de 

elértük a vonatot, az előadás pedig nagyon jó volt. 

 

Októberben az Otello főpróbáján vettünk részt. Az előadás zenei része a várható hatást hozta, 

a modern rendezés, a jelmezek, a díszlet megoldásról megoszlott a klubtársak véleménye. 

December végén, stílszerűen a A denevér főpróbájának a megtekintésével zárhattuk a Baráti 

Kör és az operalátogatás 2024-es évét. 

 

Budapesti kirándulásaink nem csak az Operaházhoz köthetők.  

 

Novemberben elterveztük, hogy egy szerdai napon megnézzük a Pénzmúzeum és a 

Szépművészeti Múzeum Mezopotámia kiállítását, és a szokásos helyen, a Ferdinánd 

vendéglőben ebédelünk a két helyszín között.  Az indulás előtt tudtuk meg, hogy a 

Pénzmúzeumban aznap nem tudják fogadni a csoportunkat. Aztán a Szépművészeti Múzeum 

előtti kerítésen lévő táblát olvasva szembesültünk a ténnyel, hogy az épület műszaki okok 

miatt egy hétig zárva tart. Így a múzeum helyett egy jót sétáltunk a Városligetben, 

bekukkantottunk a Magyar Zene Házába, felmentünk a Néprajzi Múzeum tetejére. Az eredeti 

programból az étterem látogatás maradt. Az ebéd is, a kirándulás is jó volt a kudarcok 

ellenére. 

 

Április végén Ozorára kirándultunk, és megtekintettük Pipó várát. A hangulatos belső udvar, 

az ízlésesen berendezett lovagterem, az ebédlő, a kápolna, az úrnő hálószobája mindnyájunkat 

lenyűgözött. 

 

Májusban Balatonfüred új épületeivel, kiállításaival ismerkedhettünk meg Bóka István 

(1982/ IV. D), Füred polgármestere meghívásának eleget téve. Olyan kiállítást is 

megtekinthettünk sétánk során a felújított Eszterházy palotában, amely még a pár nappal 

későbbi megnyitására várt. 

 

Októberben Zánkára kirándultunk. A  délelőtt folyamán egy kertet látogattunk meg, ahol 

gyógy- és fűszernövényekkel ismerkedhettünk meg, azok felhasználásáról és gyógyhatásairól 

kaphattunk használható információkat.  

Ebéd után Tihanyban, a sajkodi részen lévő Őrtorony kilátóhoz kapaszkodtunk fel.  

E sorok írója fiatal korában gyakran felkereste tihanyi kirándulásai során a félszigetnek ezt a 

szép részét, ahonnan gyönyörű kilátás nyílik a Belső-tóra, a füredi- és a sajkodi öbölre. Ez 

alatt az elmúlt 50-55 év alatt vagy a hegy lett magasabb, vagy az életkor mutatkozik meg 

erősen. (Sajnos, az utóbbi a valószínűbb!)  
 

Becsületére legyen mondva az átlag ~73 éves korú csoportunknak, legyőztük a hegyet!” 
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Benkő Jánosné Zsóka: A gyógynövények a barátaink! 

Tanulságos sétán vettünk részt Zánkán a gyógynövény-völgyben. A létesítmény működtetője 

Takács Péter vezetett át gyalogosan a hatalmas gyógynövény ültetvényeken minket, miközben 

hihetetlen felkészültséggel, érdekfeszítően mutatta be nekünk az utunkba kerülő 

gyógynövényeket a magaságyásokban, sziklakertekben, fák tövében. Lankadatlan 

figyelemmel hallgattuk az érdekfeszítő ismertetőt, a gyógynövény-terapeutát. Ki-ki magára 

ismerhetett, mi tenne jót neki. Számtalan újdonságot is hallhattunk, így aztán sokan lelkesen 

jegyzeteltek. Semmi kétség, továbbra is fűben fában a gyógyszer, s azt is megtudtuk mit 

tehetünk mi azért, hogy ez így is maradjon. 

Természetesen ez a délelőtt sokkal magával ragadóbb volt, mint egy gyógynövénykönyv 

olvasgatása, nézegetése. Színek, ízek, illatok … 

A gyógynövények alkalmazása bárkinek ajánlott, aki szeretne hangsúlyt helyezni akár a 

megelőzésre, a természetességre, illetve szakszerű segítséggel a gyógyszeres kezelés mellett is 

sikerrel alkalmazhatók a gyógynövények. Gyógynövény terápia esetén szükség van egy kis 

türelemre, mert a gyógynövények finoman hangolják át az egész szervezetet egy 

egészségesebb állapotra, cserébe nincsenek mellékhatások, nem lehet hozzászokni. 

Természetesen a hit felerősítheti, felgyorsíthatja a pozitív irányú folyamatokat, de e nélkül is 

szépen működik ez a fajta terápia, hiszen a hatóanyagok teszik a dolgukat. 

A mindennapokban már egy-egy csésze tea is sokat javíthat az általános állapotunkon. Arról 

nem is beszélve, hogy amíg elkészítjük a teánkat, addig is magunkra figyelünk, egy kicsit 

lecsendesedünk. Lehet ez akár egy kis szertartás is.  

Sokat olvashatunk a gyógynövényekről, melyek nagyanyáink praktikáival alkalmazva számos 

bajunkra gyógyírt jelentenek. A természetben járva sok fajtájával ajándékozhat meg a 

környezet bennünket. Azzal azonban már nem biztos, hogy tisztában vagyunk, mit is 

nevezünk gyógynövénynek, a növények mely részeit hasznosíthatjuk, mikor és hogyan 

gyűjtsük a növényeket, milyen módon alkalmazhatjuk őket. Nos, itt mindent megtudhattunk. 

Gyógynövény-terápia esetén fontos a türelem, hiszen szelíd gyógymódról van szó, emiatt a 

terápia hosszabb időt vehet igénybe. Mit kínálnak a gyógyító növények a türelemért és a 

kitartásért cserében? Jobb közérzetet, életerőt és tiszta szervezetet, a hatóanyagokhoz való 

hozzászokás, illetve függőség kialakulása nélkül. A fűszernövények is a gyógynövények 

körébe tartoznak, ezeket érdemes beépítenünk az étkezéseinkbe. 

A növények más-más részei hordozzák a hatóanyagokat, ezeket a részeket összefoglalóan 

drogoknak nevezzük. Hatóanyagot tartalmazhat a gyökér, a gumó, a levél, a virág, a termés, a 

rügy, a kéreg, a mag, vagy akár az egész föld fölötti növény (herba). 

A természet szinte minden bajunkra gyógyírt kínál, csupán tudni kell észrevenni és 

megfelelően alkalmazni a természet patikájának szereit.  

A gyógynövények gyűjtésének szabályai: 

Csak ismert gyógynövényt szabad szedni! 
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 Fontos, hogy a növény szennyeződés mentes helyről származzon. 

Általában a napos, száraz idő a legalkalmasabb a gyűjtésre. 

A növénynek azt a részét gyűjtsük, amire szükség van! 

Annyi gyógynövényt gyűjtsünk, amennyi éppen szükséges! 

Megfelelő eszközöket használjunk a gyűjtés során: kés, olló, ásó, sarló, kosár, papírdoboz, 

papírzacskó, vászontáska. A gyökereket lehet nejlonzacskóba gyűjteni, hiszen azokat a 

felhasználás előtt meg kell tisztítani. 

Csak egészséges növényt gyűjtsünk! 

 Óvjuk a természetet! Egyfajta növényből ne gyűjtsük be az adott területen fellelhető összes 

példányt! 

A gyűjtött gyógynövényeket felhasználhatjuk frissen vagy akár szárított formában is. A 

szárítás alatt súlyveszteség történik, a virágoknál és a leveleknél ez 60-70%, a gyökereknél 

30-40%, illetve némi hatóanyag-vesztés is történik. A szárítás során a virág általában megőrzi 

a színét, bár előfordulhat, hogy az eredetihez képest megváltozik egy kissé a szín: a piros 

pipacs lilás árnyalatúvá válik, a lila mályva pedig kékes színt ölt. 

A szárított gyógynövényeket külön-külön, jól záródó üvegben, illetve papír- vagy 

vászontasakban tárolhatjuk, célszerű ellátni a gyógynövény nevét tartalmazó címkével. A 

szárított növényeket 2-3 éven belül érdemes felhasználni, kivéve a kakukkfüvet, ami a tárolás 

során sem öregszik meg. Amúgy hasznos tudni, hogy ez a növény a természet egyik hatékony 

antibiotikuma. 

A gyógynövényeket akár külsőleg, akár belsőleg is használhatjuk az egészségünk érdekében. 

Külsőleg: borogatás, pakolás, krém, öblítés, öblögetés, ülőfürdő, inhalálás, moxa. 

Belsőleg:  forrázat (virág, levél esetén), főzet (herba, kéreg, gyökér esetén), áztatás (pl. 

csipkebogyó), nyersen fogyasztva (gyümölcs, saláta, méz), növényi gyógyszerek. 

Egyidőben külsőleg és belsőleg is alkalmazhatjuk a kivonatokat, amelyek lehetnek vizes, 

alkoholos vagy olajos kivonatok. 

A gyógynövények alkalmazásának titka a megfelelő hatóanyag ismereten túl kiegészül azzal 

az energiával, amivel minden egyes növény rendelkezik. A növények szelíden, lassan, ám 

nagyon hatékonyan tudnak segíteni az egészségügyi problémákon.  
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Kaposvári Józseftől - ausztráliai úti beszámolójából 

Utazás a kenguruk földjére  

Az utazásunk egy izgalmas és felejthetetlen kaland volt, amely során felfedeztük Ausztrália 

nyugati partját, egy kis pihenőt tartottunk Bangkok nyüzsgő városában, majd a trópusi Balin 

zártuk le a kirándulást. 

 

 

1. nap – Pihenő Bangkokban 

Hosszú repülőút után érkeztünk meg Bangkokba, ahol egy napot töltöttünk. A város 

pezsgő energiája azonnal magával ragadott. Meglátogattuk a lenyűgöző Wat Pho 

templomkomplexumot ahol megcsodáltuk a Fekvő Budha sejtelmesen mosolygó 46 

m-es aranyozott szobrát. Egy tradicionális thai ebéd után hajókáztunk a Chao Phraya 

folyón, este pedig a Khao San Road nyüzsgő forgatagában merültünk el. Bár csak egy 

napot töltöttünk itt, Bangkok vibráló atmoszférája mély nyomot hagyott bennünk.  
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2–22. nap – Perth és környéke 

 

 

 

Ausztrália nyugati partjának gyöngyszeme, Perth, három hétig az otthonunk volt. Az első 

napokban felfedeztük a város látnivalóit: a Kings Park lenyűgöző kilátást nyújtott a városra, 

a Swan River partján kellemes sétákat tettünk, és ellátogattunk a híres Cottesloe Beach-re, 

ahol a kristálytiszta de jéghideg vízben szörfösök küzdöttek az óceán hullámaival.   
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Kirándulásokat tettünk a környéken is: 

• Pinnacles sivatag – Egyedülálló kőképződmények a sivatagban, amelyek holdbéli 

tájra emlékeztettek. 

 

 

 

• Fremantle – Egy bájos óceánparti város, ahol a híres Fremantle Market piacon 

megkóstolthattunk sok friss egzotikus gyümölcsöt. 
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• Elutaztunk Albanyba, Nyugat Ausztrália legdélibb pontjára  

 

 

 

• Természetesen nem hagyhattuk ki az ausztrál vadvilágot sem: ellátogattunk egy 

koala- és kengururezervátumba, ahol testközelből csodálhattuk meg ezeket az 

ikonikus állatokat. 
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23–30. nap – Bali, a trópusi paradicsom 

Az ausztrál kaland után Balin töltöttünk egy hetet, ahol teljesen más világba csöppentünk. A 

buja dzsungel, a misztikus templomok és a végtelen tengerpartok varázslatos hangulatot 

árasztottak. 

• Ubud – A Bali szívében található kulturális központban meglátogattuk a Majomerdőt 

és a híres rizsteraszokat. 

 

 

 

• Tanah Lot templom – Egy tengerparti sziklán álló templom, ahol a naplemente látványa 

lélegzetelállító volt.  
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• Bratant tó és az úszó templom – a felhőkbe és párában megbújó csoda 

 

 

 

Hazatérés 

A három országot érintő utazásunk rengeteg élménnyel és emlékkel gazdagított minket. 

Bangkok nyüzsgése, Perth nyugodt, mégis pezsgő élete, valamint Bali trópusi varázsa 

tökéletes kombináció volt egy álomutazáshoz. 

Ha lehetőségünk adódik, biztosan visszatérünk! 
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Akikre büszkék vagyunk 

Angeli István kitüntetése 

A Debreceni Egyetem több munkatársa is rangos elismerésben részesült a Magyar Tudomány 

Ünnepe alkalmából színvonalas szakmai tevékenységéért. A kitüntetéseket a novemberi 

programsorozat megnyitóünnepségén vehették át, amelyet idén a Pécsi Tudományegyetemen 

rendezett a Magyar Tudományos Akadémia (MTA). 

Freund Tamás köszöntőjében hangsúlyozta, hogy az akadémia a nemzet tudományos 

képviselője, de a nemzeti tudományos tehetség érdekében felelősen gazdálkodik a szellemi 

javakkal is. 

A Magyar Tudomány Ünnepe tehát nem csak az eredmények bemutatására, hanem a közjó 

érdekében végzett munka hangsúlyozására is szolgál – emelte ki az MTA elnöke. 

A Magyar Tudományos Akadémia Elnöksége kiemelkedő tudományos életműve 

elismeréseként Eötvös József-koszorúval tüntette ki Angeli Istvánt, a fizikai tudomány 

doktorát, a Debreceni Egyetem Természettudományi és Technológiai Kar Kísérleti Fizika 

Tanszék nyugalmazott egyetemi tanárát, a magyar magfizikai kutatásban betöltött 

meghatározó szerepéért,  rangos tudományos folyóiratokban közölt eredményeiért, a fizikusok 

és fizikatanárok generációinak oktatásáért, élet- és szakmai tapasztalatainak folyamatos 

átadásával, a kutatásokat inspiráló, motiváló tevékenységéért, iskolateremtő munkásságáért, 

életművéért. 

Tőle kapott információ: „Amikor Freund Tamástól átvettem az érmet és oklevelet, azt 

mondtam neki csendesen: „Örülök, hogy veszprémi diáktól vehetem át!” 

Elmosolyodott.” 

 

Szeretettel gratulálunk! 
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Közösségért-díj 

A Lovassy és volt Piarista Gimnázium Öregdiákjainak Baráti Köre Közösségért díjat alapított, 

azon végzős diák jutalmazására, aki képességeihez mérten jó tanulmányi eredménye mellett a 

legtöbbet tett az iskolaközösségért. 

LAKATOS JANKA és TARDOS LUCA 12. A osztályos tanulók 

az iskolai közösségi diákélet megélénkítéséért, a diákönkormányzat társelnökeiként végzett, a 

DÖK-öt és a diákprogramokat megújító munkájukért. A diákrendezvények szervezéséért, 

lebonyolításáért. 

 

Knoll János – díj 

A Friedler Ferenc öregdiák társunk által alapított díjat 2024-ben harmadik alkalommal adtuk 

át a gimnázium évzárójának ünnepélyes keretei között. 

Ez alkalommal a díjat Katanics Sándorné matematika-fizika szakos tanárnő kapta. Az 

eseményről Pálffy Zoltán fentebb fotóval együtt tudósított az intézmény honlapján. 

 

Akik elmentek… 

Öregdiák baráti körként természetes, hogy – az örvendetes létszámbeli gyarapodás mellett – 

fogyunk. Mivel esetleges, hogy kinek az elhunytáról értesülünk a baráti körhöz nem 

csatlakozott lovassysok közül, éves tájékoztatónkban megszüntettük az „Akik elmentek” 

fejezetet. 

Az utóbbi időben azonban többen kérték ennek visszaállítását és azt is, hogy országos 

ismertségű egykori lovassys diákok elhunytáról is tudósítsunk. Hát legyen – ám a teljesség 

igénye nélkül. 

 

Páhiné Kürthy Zsuzsa  

váratlanul hagyott itt minket.  

Hűséges társunk volt az Öregdiák Baráti Körben, alapító tag, az 1959-ben érettségiző osztály 

találkozóinak állandó szervezője. 

Annak idején az iskola lány kézilabda csapatában játszott. Kedves, vidám természete miatt 

sokan kedvelték, szerették/kedveltük, szerettük. Munkahelyéről, a veszprémi Heim Pál 

Gyermekkórházról sokat mesélt abból az alkalomból, hogy a 2023 Veszprém Európa 

Kulturális Fővárosa program keretében felújított régi gyermekkórházat meglátogattuk. 

Dolgozott a Mezőgép nevű cégnél is. Két lánya született első házasságából.  Második férjével 

rendszeres résztvevője volt rendezvényeinknek. 2023.évi paloznaki kirándulásunkon készült 

képpel búcsúzunk tőle – a kép előterében, középen Zsuzsi… 



26 
 

 

 

Borenich Péter 

 

1958-ban végzett IV/C osztályunk 28-as létszáma az évtizedek során erősen megfogyatkozott. 

2024. november 26-án újabb kedves osztálytársunk, Borenich Péter távozott el, így már csak 

11-en maradtunk. 

Péterre az osztálytársakon, barátokon kívül biztosan sokan emlékeznek, hosszú, sikeres rádiós 

pályája során elkészített riportjai, dokumentumműsorai nevét, személyét, országosan ismertté 

tették. Munkáját számos elismeréssel, kitüntetéssel, köztük nemzetközi díjjal jutalmazták, 

halála után a megemlékezések méltán nevezték őt „legendás rádiósnak”. 

A kezdet azonban nem volt könnyű számára. Az 1956-os forradalom meghatározó szerepet 

játszott sorsának alakulásában. Erről ő maga számol be – sok év távlatából visszatekintve – a 

Veszprémi Szemle 2021. évi 3. számának lapjain.1 

A beszámoló a forradalom kitörését, kezdeti sikereit kísérő lelkesedéssel indul, majd a 

leverését követő megtorlásokkal, rendőri kegyetlenkedésekkel folytatódik, melyeket Péter 

néhány kollégiumi társával élt át. Ő 17 éves ekkor, s a hasonló korú társakkal komolyan 

gondolják, hogy a „Márciusban újra kezdünk” mozgalom sikeres lehet. Egyik diák társuk 

közli velük, hogy ő már belépett az „Ifjú Magyarok Szervezetbe”, és további szervezéssel 

bízták meg, mire hatan-heten úgy döntöttek, belépnek. Ennek a lépésnek aztán súlyos 

következménye lett, letartóztatás, hat nap a rendőrségen, vallatások, verések. Végül elengedik 

                                                           
1 Veszprémi Szemle, 23. évf. 2021. 3. szám, p. 91-96. 
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őket – félévi börtönbüntetést csak az a fiú kap, aki az „Ifjú Magyarok Szervezetét” 

megszervezte a kollégiumban.  

Péter büntetése azonban mégsem maradt el, ezzel akkor szembesült, amikor több egyetemre is 

jelentkezett, de helyhiány miatt mindenhonnan elutasították, így hat évig gyári munkásként 

dolgozott. 

Később, ahogy enyhült a politikai helyzet, újra jelentkezett a Színművészeti Főiskolára. A 

felvételiről is beszámol, ami végül életében a fordulatot hozta. „A felvételiztető tanár, Básti 

Lajos azt mondta: maga soha nem lesz jó színész, de olyan a hangja, hogy javaslom, vegye fel 

a Magyar Rádió munkatársnak. Ők ugyanis arra kértek bennünket, hogy ilyen esetekben 

küldjük át a jelentkezőt. Így kerültem 1964-ben a Magyar Rádióhoz.” 

Péter végül itt, a rádióban találta meg hivatását: feltárni és bemutatni a társadalmi 

igazságtalanságokat, drámai helyzeteket.  

A már idézett beszámolóban – már nyolcvan felett – ezt írta negyvenhárom éves rádiós 

tevékenységéről: „Dokumentumműsoraim is főleg drámai helyzeteket dolgoztam fel. Például 

az igazságtalanul kivégzett 1956-os forradalmárról, dr. Brusznyai Árpádról, a tévedésből hét 

évre ítélt cigány férfiról, Pusoma Dénesről, a megtagadott anyáról, stb. Több száz tényfeltáró 

műsorban, riport összeállításban próbáltam meg kideríteni az igazságot. Mindezt a velem 

történt igazságtalanságnak is köszönhetem.” 

Bár élete, munkája már18 éves korától Budapesthez kötötte, egykori osztálytársaihoz, 

Veszprémhez fűződő régi kapcsolatai nem szakadtak meg. Az Öregdiák Baráti Körnek alapító 

tagja volt, rendszeresen látogatta ennek a kezdetekben még nagyon népes, hangulatos 

budapesti összejöveteleit, de a nagyobb évfordulók veszprémi rendezvényein is mindig részt 

vett. 

Mára már nagyon foghíjassá vált osztálynévsorunk eleje – Balázs, Bíró, Bittmann, Borenich, 

Bors – eddig még hiánytalan volt. 2024. novemberétől sajnos már itt is van egy hiányzó, akire 

szeretettel emlékezünk. 

Isten veled Péter!     Lázárné Lechner Ágnes 
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Nemere István 

 

Osztálytársai ezzel a montázzsal búcsúztak el tőle… 
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Képtár 2024. 

Jubiláns érettségi találkozók 

 

1964. IV. A 

 

1974.IV.C 
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1974.IV.D 

Kirándulásaink… 
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levendulák alatt… 

 
belső udvar 
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Zánka - gyógynövénykert 
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Operaház -  a harmadik emelet, ahova „bérletünk” van…. 


